
Viitorul salinelor tradiționale  

 

Discuție de rezolvare a unei probleme 

 

Lucrați în perechi sau în grupuri de câte 3-4 persoane. Urmăriți din nou înregistrarea video 

din acest submodul și discutați problemele pe care salinarii le au de înfruntat.  

 

Discutați avantajele și dezavantajele muncii la saline, respectiv oportunitățile viitoare pe care 

le au salinele maritime, în general. În structurarea discuțiilor, vă puteți folosi de toate 

materialele pe care le-ați studiat pe parcursul acestui submodul.  

 

Dacă este cazul, faceți o analiză SWOT – aceasta vă poate ajuta în organizarea ideilor, 

respectiv în găsirea unor soluții pentru problemele pe care salinele le-ar putea întâmpina în 

viitor. Analiza SWOT ia în considerare punctele tari și punctele slabe, respectiv oportunitățile 

și amenințările pe care le prezintă o anumită activitate umană, fie ea din domeniul afacerilor 

ori de altă natură.   

 

De asemenea, pentru a vă proiecta discuțiile, vă puteți folosi și de informațiile cuprinse în 

știrile de mai jos, publicate pe site-ul postului național de radio și televiziune RTV SLO. 

 

După pregătirea ideilor, faceți o prezentare a lor în fața colegilor și discutați-vă părerile. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ploile continue inundă salinele. Va putea soarele salva recolta? 

În Sečovlje, cantitatea de sare produsă poate ajunge la 3.500 de tone 

Cantitatea de sare produsă depinde de numărul de zile însorite din timpul verii. Lucrătorii la 

saline încă mai pot salva recolta, dacă vremea va fi generoasă și vor avea parte de suficient 

soare.   

19. iunie 2016, la ora 17:30 

Sečovlje - MMC RTV SLO, Radio Slovenia  

 

Foto: BoBo  

Din cauza ploilor neîntrerupte, lucrătorii la saline se uită cu îngrijorare sus pe cer. Situația îi 

amintește de anul 2014, când nu s-a produs niciun gram de sare. Reportajul pentru postul 

Radio Slovenia este realizat de către Maja Kirar. Se îngrijorează ei înainte de vreme? 

Directorul de producție, Dario Sau, ne informează: ,,Suntem abia la început. Condițiile vremii 

sunt cele tipice pentru sfârșit de aprilie; doar că ploile sunt mai abundente. Am reușit să 

pregătim din timp anumite provizii. Aveam deja aprox. 13-14% din producția de saramură, 

păstrată în rezervoare, ceea ce era ceva. Însă, acum, cu ploile, trebuie s-o luăm, practic, de la 

zero.” 

Cu toate acestea, cea mai mare parte a verii abia acum urmează. Prognozele meteo arată o 

stabilizare a condițiilor de vreme. ,,Dacă prognozele sunt corecte, încă avem posibilitatea să 

ne atingem obiectivele, adică să recoltăm în jur de 3.500 de tone de sare, care ar fi 

cantitatea de așteptat, dacă ținem cont de numărul terenurilor de sare disponibile”, explică 

domnul director.  

Directorul de producție este optimist. El speră că vor avea cel puțin 23-25 de zile însorite, 

ceea ce ar fi de ajuns pentru o bună recoltă. De altfel, ploile îndelungate le fac probleme și 

pomicultorilor, apicultorilor și agricultorilor.  

Traducere și adaptare după sursa on-line: https://www.rtvslo.si/lokalne-novice/dez-

neutrudno-zamaka-soline-bo-sonce-resilo-letino/396130  

 

https://www.rtvslo.si/lokalne-novice/dez-neutrudno-zamaka-soline-bo-sonce-resilo-letino/396130
https://www.rtvslo.si/lokalne-novice/dez-neutrudno-zamaka-soline-bo-sonce-resilo-letino/396130


În cele din urmă, lucrătorii la saline au avut parte de o recoltă bună  

La momentul actual, se strânge recolta de pe o suprafață de 250 de hectare de saline. 

În Parcul Natural Salinele Sečovlje, a început sezonul de recoltare a sării albe ca zăpada din 

Piran. Sarea este exportată în mai mult de 25 de țări, printre care în Japonia și în Statele 

Unite.  

22. iulie 2016, la ora 20:36 

Sečovlje - MMC RTV SLO, Postul de Televiziune din Slovenia  

 

Foto: BoBo 

Îndată ce răsare soarele, salinarii își încep munca la saline, unde ei recoltează mai întâi 

floarea de sare, numită fleur de sel, de pe suprafața apei. Pe urmă, ei îngrămădesc, cu mare 

îndemânare, sarea cristalizată într-un capăt al bazinului și strâng cristalele de sare cu o 

precizie remarcabilă.  

La momentul actual, recolta se strânge de pe o suprafață de 250 de hectare. După ce apa 

mării ajunge pe aceste terenuri, ea se îngroașă, astfel încât salinarii să poată strânge sarea 

manual. Ultimii lucrători părăsesc câmpul de sare după apusul soarelui, din moment ce sarea 

dulce din Piran, bogată în minerale, se recoltează zilnic.   

,,Recolta de sare din anul acesta va fi bună pentru că vremea s-a stabilizat, câmpurile de sare 

sunt bine pregătite și suntem siguri că vor veni zile și săptămâni cu mult soare și vânt; apa 

sărată s-a îngroșat deja suficient de mult, ea conține multă sare, iar lucrătorii au pregătit 

terenul pentru o recoltă bogată”, ne informează Andrej Sovinec, directorul Parcului Natural 

Salinele Sečovlje.       

Traducere și adaptare după sursa on-line: https://www.rtvslo.si/lokalne-novice/video-

solinarji-ze-zanjejo-letosnjo-kljub-vsemu-dobro-letino/398711  

 

https://www.rtvslo.si/lokalne-novice/video-solinarji-ze-zanjejo-letosnjo-kljub-vsemu-dobro-letino/398711
https://www.rtvslo.si/lokalne-novice/video-solinarji-ze-zanjejo-letosnjo-kljub-vsemu-dobro-letino/398711

